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П Р О Т О К О Л 

 

№ 172 
 

София, 29.05.2023 година 

 

 

Днес, 29.05.2023 г. от 10:03 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в състав „Енергетика“, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 
 

 На заседанието присъстваха членовете на Комисията Александър Йорданов, Благой 

Голубарев и главният секретар Росица Тоткова (без право на глас).  

 

 На заседанието присъстваха М. Димитров – директор  на дирекция „Природен газ“ 

и експерти на КЕВР. 

 

Откритото заседание се отразяваше от представители на средствата за масова 

информация. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна по преписката 

лицата, представляващи „Булгаргаз” ЕАД, за присъствено участие в откритото заседание.  

 

„Булгаргаз” ЕАД е уведомено за провеждане на заседанието с писмо на КЕВР с 

изх. № Е-15-20-19/19.05.2023 г.  

 

Заявили участие в откритото заседание са: 

• г-жа Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД; 

• г-н Веселин Синабов – директор на дирекция „Търговия с природен газ“ - 

„Булгаргаз“ ЕАД; 

• г-жа Людмила Витанова – ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и 

ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД; 

• г-жа Мария Захариева – директор на дирекция „Връзки с обществеността“ -

„Булгаргаз“ ЕАД. 

http://www.dker.bg/
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На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-ДК-648 от 16.05.2023 г. 

относно заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-19#1 от 11.05.2023 г. за 

утвърждаване на цена за месец юни 2023 г., по която общественият доставчик да продава 

природен газ на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е издадена 

лицензия за производство и пренос на топлинна енергия. 

Докладът, изготвен от работна група в състав: Милен Димитров, Елена Маринова, 

Ремзия Тахир, Грета Дечева, Хриси Йорданова, Михаела Андреева, Александра 

Димитрова, Любослава Джоргова, Рада Башлиева, е приет с решение на КЕВР на закрито 

заседание по т. 3 от Протокол № 165/19.05.2023 г. и публикуван на интернет страницата 

на Комисията. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Казвам добре дошли на представителите на дружеството заявител „Булгаргаз“ 

ЕАД, като становището на дружеството ще бъде представено от: г-жа Деница Златева - 

изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД, г-н Веселин Синабов - директор на дирекция 

в „Булгаргаз“ ЕАД, г-жа Людмила Витанова – ръководител на отдел „Цени, пазарни 

анализи и ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД и г-жа Мария Захариева - директор на 

дирекция „Връзки с обществеността“ в „Булгаргаз“ ЕАД. Г-жо Златева, обръщам се към 

Вас. Вие, познавате процедурата. Oчаквам да ни съобщите становището на ръководеното 

от Вас дружество относно изготвения от работната група на Комисията доклад, свързан с 

цените на природния газ за месец юни. Заповядайте! 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Добър ден и от мен! Благодаря Ви, г-н Председател! Запознахме се с доклада, 

изготвен от работната група, приемаме го. Нямаме никакви възражения по така 

изготвения и предоставен ни доклад на работната група. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-жо Златева! Поради очевидната динамика на Европейския пазар на 

природен газ, естественият въпрос е дали по отношение на данните, върху които стъпва 

Вашето заявление от 11 май, са настъпили съществени изменения, които ще дадат 

отражение във Вашата актуализация, която очакваме на 01 юни да ни представите, с оглед 

след обяд в същия ден Комисията да излезе с окончателно решение за цената на 

природния газ за м. юни? Слушаме Ви! 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Благодаря за въпроса, г-н Председател! Този месец е изключително динамичен от 

гледна точка на борсовите индекси. Спрямо борсовия индекс, съгласно който дружеството 

ценообразува от началото на май до момента (до 26 май), е намалял с над 14%. С този 

процент ще бъде и по-ниска цената на „Булгаргаз“ ЕАД за м. юни спрямо регулираната за 

м. май. Остават още три дни до края на м. май, в които също очакваме да има лека 

актуалицзация на индекса. Искам да кажа, че говоря за индекса „месец напред“, т.е. 

индекса за сключените договори за доставка на природен газ през м. юни, а не за индекса 

„ден напред“, тъй като „Булгаргаз“ ЕАД ценообразува и всички договори са сключени на 

база на индекса „месец напред“, така че очакваме актуално заявление. Да актуализираме 

прогнозната цена и тя да отговаря на намалението и на борсовия индекс. Т.е. цената, 

която „Булгаргаз“ ЕАД към днешна дата би внесъл в КЕВР ще бъде с близо 15% по-ниска 

от цената за м. май. 

 



[TLP-WHITE] 

Ниво 0 
 

 3 

 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря! Всъщност да припомня, че цената за м. май беше 77,55 лв. и Вие 

заявявате, че за м. юни цената със сигурност няма да е по-висока, а по скоро ще бъде 

малко по-ниска от тази, която Вие посочихте в заявлението си от 68,63 лв. 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Да, по-ниска ще бъде. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Ще бъде по-ниска. Ние ще очакваме, разбира се, Вашето заявление, както ще 

очакваме на 10 юни да ни дадете заявление с прогнозна цена за м. юли. Да се надяваме, че 

в следващите месеци цените ще се задържат на такова ниско ниво, с оглед интересите 

както на бизнеса, така и на битовите потребители. Само ще отбележа, че всъщност заедно 

с много добрите цени за потребителите разбирам, че в „Чирен“ вече над 85% е 

нагнетеният природен газ. Единствено за вчера виждам, че няма нагнетяване, иначе всеки 

ден по малко се нагнетява и съм убеден, че до началото на отоплителния сезон в „Чирен“ 

ще има не по-малко от 95%, т.е. ще бъде направено всичко необходимо България да 

посрещне отоплителния сезон без страх от някакви неприятни изненади. 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Да, то е в компетенциите на колегите от „Булгартрансгаз“, но информацията, която 

и аз имам е за запълняемост на газохранилището до 85,6%. „Булгаргаз“ ЕАД също 

нагнетява свободни количества през този месец. По отношение на цените ние следим 

много внимателно динамиката на борсовите индекси. Този месец наистина имаме един 

феномен с големи разлики между индекса „месец напред“ и индекса „ден напред“, с около 

30% някъде се получава. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Индексът „месец напред“ е с 30% по-висок от индекса „ден напред“, който се следи 

ежедневно. 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Който се следи ежедневно… Нашите анализи към момента показват, че тези 

ценови равнища се очаква за летния период да се запазят, но вече по отношение на 

зимния период, поне във фючърсите, наблюдаваме едно увеличение (повишение), което 

по принцип е нормално за зимните месеци, когато и консумацията на природен газ е по-

висока и стартираме и отоплителния сезон. Само едно уточнение искам да направя, за да 

използвам и това, че заседанието е открито. Колкото повече намалява борсовият индекс, 

спрямо който ние ценообразуваме, толкова повече делът на допълнителните разходи, 

защото борсовият индекс се отнася към цената на доставка, в конкретния случай на 

втечнен природен газ на терминала на Ревитуса. Оттам за този природен газ се заплащат 

слотове, регазификация, капацитет за съхранение, пренос, капацитет на точката за 

междусистемно свързване на Кулата/Сидирокастро и колкото е по-нисък борсовият 

индекс, толкова делът на тези допълнителни разходи нараства, защото те също са, знаете 

тази година беше изключително важно да осигурим необходимите слотове, да осигурим 

количествата в края на миналата година за цялата 2023 г. и съпоставимо с други години 

разходите на терминала в Ревитуса са по-високи. Казвам го това само и като обяснение, 

защото това са разходи, които ние включваме. Вие го виждате и в калкулацията, която 
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подаваме за формиране на регулираната цена и те са си постоянни разходи за нас за 

цялата година. Разбира се, варират в зависимост от количество, в зависимост и от  цената 

на слотовете, но тези разходи формират също ценовия микс за регулирана цена. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-жо Златева! Действително това са постоянни разходи, които не 

могат да бъдат намалени независимо от цената, която иначе е на самия продукт природен 

газ на Ревитуса. Само искам още да отбележа, че направи впечатление относно първият 

търг, който беше организиран от Европейската комисия за колективни доставки на 

природен газ за значителен брой страни от Европейския съюз. Доставките за България 

бяха изпълнени на 100%, но нямаше сред тези доставки предвидени доставки за 

„Булгаргаз“ ЕАД. Означава ли това, че в рамките на месеците до края на 2023 г. може 

българските потребители, бизнес и битови, да считат че е напълно гарантирана доставката 

на съответните количества за нас?  

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Аз многократно съм заявявала, ние с търга, който стартирахме през м. септември и 

финализирахме през м. ноември миналата година, са осигурени всички количества на 

клиентите на „Булгаргаз“ ЕАД с включените в тях обвързващи годишни програми, 

включително, както знаете в тези количества планирахме и бяха предвидени количества 

за нагнетяване в „Чирен“, за да осигурим и нагнетателния период, така че „Булгаргаз“ 

ЕАД е осигурил всички необходими по договор количества за търгове за 2024 г., защото 

се очаква да има търгове и за 2024 г. на тази общоевропейска платформа. Ще преценим в 

рамките на дружеството на какъв етап „Булгаргаз“ ЕАД също би могло да участва. Ние 

сме регистрирани, участваме в заседанията на всички работни групи, които бяха и в 

България по отношение на платформата, колегите от търговска дирекция следят 

обявяването на търговете, движенето, какво се търси. Ние също сме регистрирани, 

включително и като продавач, така че „Булгаргаз“ ЕАД ще вземе участие при 

необходимост в общоевропейските търгове. Основната цел на тази платформа 

първоначално беше да се осигури нагнетателния сезон за тази зима, ние тези количества 

сме ги осигурили още към ноември миналата година. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря Ви! От мен един последен въпрос, след като, разбира се, колегите, ако 

имат въпроси, както ще поискам и становище от работната група. Моят последен въпрос е 

свързан с количества, които са нагнетени в „Чирен“. Част от количествата, които бяха 

нагнетени в подготовка на есенно-зимния сезон, който вече отмина, останаха в „Чирен“. 

Останаха на една сравнително висока цена, независимо от усилията, които направи 

„Булгаргаз“ ЕАД да намали цената чрез допълнително нагнетяване на природен газ на 

ниска цена. Вие казахте, че и в момента продължавате да нагнетявате. Надявам се това да 

продължава в определена степен да намалява цената. Фактически каква ще бъде съдбата 

на тези количества, които се намират в „Чирен“ и които не бяха използвани през 

отоплителния сезон? 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Ние имаме ясна програма и график за добив на тези количества през следващия 

отоплителен сезон. Спазваме изцяло разпоредбите на българското законодателство, освен 

че нагнетявахме допълнително количества, т.е. виртуален добив и нагнетяване, за да 

можем да намалим цената, тези количества бяха и обезценени за целите на годишното 

приключване 2022 г., но въпреки това цената, на която се съхраняват е висока, сравнена 
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със сегашните. „Булгаргаз“ ЕАД активно участва и в работната група към Министерство 

на енергетиката, чиято основна цел е да приеме общоприемлив механизъм за всички 

фирми, които имат съхранени количества в „Чирен“ и вече се надяваме на някакъв етап да 

има решение по отношение на компенсациите, на източника на финансиране на тези 

компенсации. За нас, като дружество с най-големи наличности в „Чирен“, е от 

изключително голямо значение да се постигне съгласие по размера, по източника на 

финансиране и дружеството разчита на тези компенсации. Това неминуемо ще доведе и 

до още по-ниска цена на съхранения газ. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Защото това влияе върху крайната цена, която дружеството ще заявява през 

отоплителния сезон, когато ще се черпят количества от „Чирен“. 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Да, така е. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Не виждам желание за изказване или въпроси. Обръщам се към работната група, 

г-н Димитров, има ли някакви нови факти и обстоятелства, които трябва да бъдат 

отчетени извън това, че на 01 юни трябва да ни бъде актуализирано заявлението с 

последните данни до 31 май, включително? 

 

М. Димитров – директор  на дирекция „Природен газ“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми 

представители на „Булгаргаз“ ЕАД, на работната група не са и известни нови факти и 

обстоятелства, спрямо тези, които отразихме в доклада и които представихме на 

Комисията при утвърждаването на цена на природния газ за м. юни. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря! В такъв случай, преди да закрия това заседание искам да обявя нещо, 

което е бих казал рутинно, че Комисията ще излезе с решение по заявлението на 

„Булгаргаз” ЕАД за утвърждаване на цена за месец юни 2023 г., по която общественият 

доставчик продава природен газ на крайните снабдители и на лица, на които е издадена 

лицензия за производство и пренос на топлинна енергия за 01.06.2023 г., като, разбира се, 

обръщам внимание, че ние очакваме не по-късно от 10:00 часа на 01 юни да получим 

актуализирана справка за количествата и съответно актуална цена, по която Комисията в 

същия ден след обяд да се произнесе. Благодаря, г-жо Златева, на Вас и на колегите от 

„Булгаргаз“ ЕАД за участие в днешното заседание. Желая Ви успех! 

 

Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 

нейната администрация 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 01.06.2023 г. за приемане на решение относно 

заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-19#1 от 11.05.2023 г. за утвърждаване на 

цена за месец юни 2023 г., по която общественият доставчик да продава природен газ на 

крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е издадена лицензия за 

производство и пренос на топлинна енергия. 
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Приложение: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-15-20-19/19.05.2023 г. до „Булгаргаз“ 

ЕАД. 
 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:     ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                  ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  А. Йорданов 

 

.................................................     ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  Б. Голубарев 

                    РОСИЦА ТОТКОВА 

         
 

 

Протоколирал: 

 

 И. Зашева - главен експерт 


